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Aslı Şen Taşbaşı: Alper merhaba, izleyenlerimiz için biraz kendinden bahseder misin lütfen? Bu 

arada işini de tanıtabilirsin izleyenlere. 

Ali Alper Alemdar: Merhaba Aslı Hoca’m. Ben, Ali Alper Alemdar. 2012 Işık Üniversitesi İktisat 

Bölümü mezunuyum. Şimdi de New York’ta St. Francis Collegeda İktisat Bölümünde burada 

fakültedeyim tam zamanlı olarak. Çok uzun zamandır da 2018’den beri doktorayla beraber 

Amerika’dayım. 

Aslı Şen Taşbaşı: Amerika’ya gelene kadar ki yaşadığın süreçte zorluklar oldu mu? Amerika’ya 

geldikten sonra neler yaşadın, çok kısaca onlardan bahseder misin? 

Ali Alper Alemdar: Amerika’ya gelene kadar aslında zorlukları biraz kendim yarattığım 

zorluklardan belki birazcık da oldu belki buraya gelme sürecinde. Ben buraya akademik kaygılarla 

geldim. Buraya master ve doktorayı tamamlamak için geldim. Bu süreçte mezun olduktan sonra 

Işık Üniversitesinden sonra bir iki sene özel sektörde çalıştım. Bu süreçte biraz muhtemelen Toefl 

ve Ielts gibi sınavlara pek ağırlık vermediğim için belki biraz vakit kaybettim. Ama ondan sonra, 

buraya geldikten sonra, doktora programına Kansas’ta kabul aldıktan sonra Amerika’da çok da 

zorlandığımı söyleyemem açıkça söylemek gerekirse. Daha önce Erasmus Programıyla İtalya’da 

yurtdışında bir deneyimim olmuştu. Onun bana kattığı çok şey oldu. Dolayısıyla yurtdışında 

yaşamayı halihazırda deneyimle geldim. Tabii ki de Amerika çok farklı bir deneyim oldu. Farklı bir 

kültür Avrupa’dan, ama çok zorlandığımı söyleyemem eğer açıkça söylemek gerekirse. Burada 

aldığım eğitimle beraber Işık Üniversitesinde şeyde de yüksek lisans ve doktora Amerika’da çok 

zorlandığımı söyleyemem açıkça söylemek gerekirse. 

Aslı Şen Taşbaşı: Evet. Peki yani bu eğitimde zorlanmama anlamında Işık İktisatın sana kattığı 

bir şeyler olduğunu söylüyorsun. Ama bunun dışında daha detaylandırırsak, sence Işıkta geçirdiğin 

yıllar, İktisat Bölümünde geçirdiğin yıllar veya orada aldığın dersler veya benim aklıma gelmeyen 

senin kişisel tecrübelerine dayanarak söyleyebileceğin, sana bu yurtdışı kariyer fırsatını yakalama, 

bu pozisyon akademik pozisyonu yakalama anlamında bir avantaj sağladığını düşünüyor musun? 

Ali Alper Alemdar: Çok ciddi avantajı oldu. Ben 2. sınıfta “ben artık iktisatçı olmak istiyorum” 

diye ilk galiba Servet Hoca’nın kapısını çaldım. Ondan sonra onunla konuştuk. Daha sonra sizin 

kapınızı çaldım. Daha sonra diğer tüm hocaların kapısını teker teker çaldım. Bu süreçte tabii 

benim iktisat öğrencisi olarak başladığım dönemde de küresel olarak da 2008 krizi yaşanıyordu. 

Dolayısıyla klasik iktisat kitaplarında öğrendiğimiz aslında herşeyin çok fazlaca sorgulandığı, 

yanlışlandığı bir dönemi yaşıyorduk. Tam bu dönemde de aslında hem sizden hem de Servet 

Hoca’dan ve daha farklı derslerden alternatif iktisat içerisindeki alternatif görüşleri gördüm, 

öğrendim. Bununla beraber iktisada farklı yaklaşmaya başladım. Gösterilen klasik iktisadın 
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öğretimlerinden, şeylerinden biraz sıyrılıp farklı bir daha heterodoks veya radikal dediğimiz alana 

doğru evrildim. Bu beni çok özelleştirdi belli konulara doğru yoğunlaştırdı. Dolayısıyla daha 

spesifik alanlarda daha çok şey öğrenmeye başladım ve buna göre kendimi geliştirdim. Nerelerde, 

hangi üniversitelerde iş bulabilirim veya hangi üniversitelerde doktora yapabilirime yönlendirdim 

kendimi. Tabii sizinle de konuştum, Servet Hoca ile de konuştum. Bu beni daha çok belli bir 

yerlere kanalize etti. Dolayısıyla Işık Üniversitesinden mezun olurken az çok kafamda ne 

yapacağım belliydi. Bu süreçte yaklaşık 2. sınıftan son sınıfa, son sınıfın sonuna kadar olan süreçte 

az çok kendimi nerede nasıl konumlandıracağım, nasıl bir iktisatçı olacağım konusunda 

şekillenmişti. Ve o günden bugüne aslında çok şey değişmedi. Dolayısıyla o zamanki aldığım eğitim 

o zamanki kendime koyduğum iktisatçı kimliğimi de bu zamana kadar getirdim. Oradaki iktisatçı 

kimliğimle de aslında New York’ta bir üniversitede iş buldum diye bilirim. 

Aslı Şen Taşbaşı: Peki şu anda da anladığım kadarıyla daha önce seninle konuşmamızdan 

iktisadi düşünce tarihi ve çevre ekonomisi alanlarında da lisansta en keyif aldığın derslerin aslında 

artık hocası olmuş, oldun. Bu dersleri öğreten kişi durumundasın. Bir zamanlar öğrenci olarak 

dinliyordun, keyif alıyordun, öğreniyordun. Şimdi sen öğretiyorsun. Çok hoş tabii. Şöyle 

sonlandıralım istersen bu güzel söyleşiyi Alper, yurtdışında kariyer düşünen özellikle akademik 

kariyer hedefleyen genç üniversite öğrencilerine veya henüz üniversiteye adım atmamış adaylara 

tavsiyelerin olur mu? 

Ali Alper Alemdar: Tabii ki de. Yani birinci tavsiye tabii ki yabancı dil. Yani bizde nasıl 

üniversite sınavlarına çalışıyorsak, mutlaka Toefla veya Ieltse aynı özveriyi göstermek zorundayız. 

Zorundalar daha doğrusu! Daha sonrada özellikle Işık Üniversitesi öğrencilerine bunu 

söyleyebilirim veya Işık Üniversitesini düşünenlere; benim zamanımda öyleydi, muhtemelen de 

halen daha öyle. Işık Üniversitesinde en çok sevdiğim şey herhalde genelde ne zaman istesem size 

ulaşabiliyordum. Gerçektende çok yani sadece derslerde değil en çok en çok ders sonrasında bir 

şeyler öğrendim. Çünkü kafama bir şey takılıyordu ve sağ olsun hocalarımız siz de saatlerinizi ve 

zamanınızı ayırıyordunuz tartışmaya. Dolayısıyla kafamda sürekli soruları tartışıyordum ve daha 

sonra ne yapabilirim? Ben böyle bir şey istiyorum akademik kariyer ne yapabilirim? Bu konuda 

Işık Üniversitesinin hocaları gerçekten çok iyiydi. Halen de aynı hocalar o yüzden de iyi demek 

istemiyorum halen daha öyleler. İyi yönlendirmeler oldu. Burada iş şurada bitiyor. Akademik 

kariyer biraz zorlu bir süreç ama keyifli de. Bu keyfi yakalamanın en önemli kıstası tamamen 

odaklanma, ben bunu yapacağım demek ve bunun da belli adımları var. Bir, iyi bir not ortalaması 

tabii ki de. Ondan sonra zevk aldığınız bir alana doğru yavaştan kayma. Bu kayma sürecinde de 

hocalardan faydalanma. Güncel literatüre sahip çıkma yani öğrenme. Son olarak da bitime yakın 

artık yavaştan yurtdışındaki okullara veya hocalara spesifik olarak yazmak. “Ben böyleyim, bu 

alanda bununla ilgileniyorum. Bu alanda çalışmak istiyorum. Siz ne düşünüyorsunuz 

?” diye önceden girişimler de bulunmakta fayda var. O çok kolaylaştırıyor doktora başvurularını 

çünkü sadece şey değil yani bir paket sınavıdır. “Toeflda sınavınız şudur, not ortalamanız budur. 

Sizi alıyoruz” değil. Burada tamamen niye bu doktora programına gelmek istiyorsunuz? Niye bir 

yüksek lisans programı yapmak istiyorsunuz? Buradaki niyet mektubu, sizin isteğiniz, arzunuz, 

akademik bir şekilde bunu belirtmeniz buradaki aslında birçok okulun kapısını açan bir şey. 

Aslı Şen Taşbaşı: Evet kararda, karar alırken belki de en önemli belirleyicilerden bir tanesi. 

Ali Alper Alemdar: Kesinlikle öyle. 

Aslı Şen Taşbaşı: Çok teşekkürler Alper. 

Ali Alper Alemdar: Ben çok teşekkür ederim. 

Aslı Şen Taşbaşı: Çok güzel keyifli bir sohbet oldu. Aynı zamanda bu videoyu izledikleri takdirde 

pek çok kişinin çok fazlasıyla faydalanacağına da inanıyorum. Vakit ayırdığın içinde teşekkürler. 
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Ali Alper Alemdar: Ben çok teşekkür ederim. 

Aslı Şen Taşbaşı: Peki görüşmek üzere Alper. 

*** Video burada sona eriyor. *** 

 


